

This is Exhibit "SS" referred to in the
Affidavit 1 of Dr. Cathy Furness
affirmed before me at Guelph, Ontario
this 5 day of June, 2025.





IMPORTANT INFORMATION - PLEASE READ

You are being served with a Notice of Violation issued pursuant to Section 7 (2) of the *Agriculture & Agri-food Administrative Monetary Penalties Act*.

A Notice of Violation is a legal process. You have both legal rights and legal obligations with respect to service of this Notice of Violation. Your legal rights and obligations are detailed on the reverse side of the notice.

It is important that you read the option information and option instructions on the back of the notice. You must choose an option and follow the instructions precisely to exercise your rights.

This Notice of Violation is Deemed to be Served on, April 4, 2025 Pursuant to Sections 8 and 9 of the *Agriculture and Agri-food Administrative Monetary Penalty Regulations*

Please note that if you choose option 3, 4 or 5 and that you send the request by fax or by email, a copy of the request shall be sent either by courier or registered mail at the latest within 48 hours after the 30 day time limit for making the request.

INFORMATION IMPORTANTE - VEUILLEZ LIRE ATTENTIVEMENT

Vous recevez le présent procès-verbal en vertu du paragraphe 7(2) de la *Loi sur les sanctions administratives pécuniaires en matière d'agriculture et d'agroalimentaire*.

L'émission d'un procès-verbal est une procédure légale. Vous avez en conséquence des obligations et des droits légaux relativement à l'émission de ces avis de violation. Ceux-ci sont expliqués au verso de chacun des avis de violation.

Il est important que vous preniez connaissance des informations et des instructions concernant ces options car vous devez choisir une de ces options et suivre précisément les instructions s'y rattachant afin d'exercer vos droits.

Le présent procès-verbal sera considéré vous avoir été remis en date du 2025 Avril 4 conformément aux articles 8 et 9 du *Règlement sur les sanctions administratives pécuniaires en matière d'agriculture et d'agroalimentaire*.

S'il-vous-plaît veuillez prendre note que si vous choisissez l'option 3, 4 ou 5 et que la transmission de la demande est faite par télécopieur ou courrier électronique, la transmission doit être suivie par l'envoi d'une copie de cette demande par messagerie ou par courrier recommandé au plus tard dans les quarante-huit heures suivant la date limite de dépôt de la demande.



SUMMARY OF INCIDENT

Subject: **2425WA0246**

Enclosed is a copy of the Notice of Violation with Penalty related to the alleged violation of Health of Animals Regulations, s. 91.4(6), which states:

Every person who receives a notice referred to in subsection (1) shall comply with the notice

On or between February 6, 2025, and February 26, 2025, Universal Ostrich Farms Inc., failed to comply with an issued Notice of Quarantine.

Evidence gathered through the investigation has been confirmed to be accurate.

It is important that you read the entire contents of the Notice of Violation package in order to exercise your legal rights and obligations.

Should you require additional information regarding the issuance of the Notice of Violation, you may contact EIS Manager, Mark Yakubowski at 306-229-3286 or mark.yakubowski@inspection.gc.ca

Enforcement and Investigation Services - Western Area

CERTIFICATE OF SERVICE

CERTIFICAT DE NOTIFICATION

I, Cindy Squires, an official of the Canadian Food Inspection Agency certify that on April 4, 2025
Je soussigné, Cindy Squires, fonctionnaire de l'Agence canadienne d'inspection des aliments, certifie que le April 4, 2025
I served a true copy of the document Notice of Violation with Penalty to Universal Ostrich Farms Inc. in the manner indicated
J'ai remis une copie conforme du présent document Notice of Violation with Penalty à Universal Ostrich Farms Inc. below: de la façon suivante:

1 ☐ by delivering it to him/her personally at personnellement à (au) _____ Address / Adresse _____ ☐ by leaving it for him/her at his/her last known address or usual place of residence with en la lui laissant à sa dernière adresse connue ou à son lieu de résidence habituel aux soins de _____ Name / Nom _____ Relationship / Relation _____ Address / Adresse ☐ by sending a copy of it by registered mail, courier, fax, or other electronic means to the last known address or usual place of residence at en la lui expédiant par courrier recommandé, service de messagerie, télécopieur ou autre moyen de communication électronique à l'adresse connue la plus récente ou à son lieu de résidence habituel au _____ Method / Moyen _____ Address / Adresse	2 a person other than an individual to wit: a corporation, business, organization or other legal entity: une personne autre qu'un particulier, à savoir: une société, une entreprise, une organisation ou une autre entité légale: ☐ by leaving a copy of it at the person's head office or place of business, with an officer or other individual who appears to be in control or management of the head office or place of business or with the persons agent par remise d'une copie au siège ou à l'établissement de la personne, à un dirigeant ou à une autre personne qui semble diriger ou gérer le siège, ou l'établissement, ou au mandataire de la personne _____ Name / Nom _____ Title / Titre _____ Address / Adresse ☐ by sending a copy of it by fax, registered mail or courier to the head office or place of business of the person or the person's agent en envoyant une copie par télécopieur, courrier recommandé ou service de messagerie au siège social ou au lieu de travail de la personne ou au mandataire de la personne _____ Name / Nom _____ Method / Moyen _____ Address / Adresse ☒ by sending a copy of it by electronic means other than a fax to an officer or other individual who appears to be in control or management of the head office or place of business or with the persons agent en envoyant une copie par un moyen électronique autre qu'un télécopieur à un agent ou à un autre particulier qui semble diriger ou gérer le siège, ou l'établissement, ou au mandataire de la personne. <u>Universal Ostrich Farms Inc.</u> Name / Nom <u>Served by Email / Follow-up copy mailed by Xpresspost Certified</u> Method / Moyen <u>301 Langille Road, Edgewood BC V0G 1J0</u> Address / Adresse
--	--

Dated: / Fait le: April 4, 2025 At / À Canadian Food Inspection Agency

C. Squires
Signature of Canadian Food Inspection Agency Official
Signature du fonctionnaire de l'Agence canadienne d'inspection des aliments

Enforcement Coordinator
Title / Titre

A copy of this Certificate of Service must accompany the copy of the Notice of Violation when sending payment or requesting a review of the facts.
Une copie de ce Certificat de notification doit accompagner la copie du Procès-verbal lorsque vous faites parvenir votre paiement ou lorsque vous demandez une révision des faits.



NOTICE OF VIOLATION

PROCÈS-VERBAL

Issued pursuant to section 7 of the Agriculture and Agri-Food Administrative Monetary Penalties Act
Émis conformément à l'article 7 de la Loi sur les sanctions administratives pécuniaires en matière d'agriculture et d'agroalimentaire

EIS Case Number / Numéro de Référence SEAL

2425WA0246

Issued To: Universal Ostrich Farms Inc.
Émis à :

(First and last name of Individual OR full name of Company or Business name / Prénom et nom de la personne OU nom complet de la société ou raison sociale)

301 Langille Road, Edgewood BC V0G 1J0

(Full address, street, city, province, postal code / Adresse complète, rue, ville, province, code postal)

I, THE UNDERSIGNED, DECLARE THAT I HAVE REASONABLE GROUNDS TO BELIEVE, THAT

JE, SOUSSIGNÉ, DÉCLARE AVOIR DES MOTIFS RAISONNABLES DE CROIRE, QUE

☐ on or about / le ou vers le OR / OU ☒ between / entre le February 6, 2025 and / et le February 26, 2025

AT/ À Edgewood

IN THE PROVINCE OR TERRITORY OF / DANS LA PROVINCE OU LE TERRITOIRE DE (DU) British Columbia

THE ABOVE NAMED PERSON, COMMITTED A VIOLATION, NAMELY / LA PERSONNE SUSNOMMÉE A COMMIS UNE VIOLATION, À SAVOIR:

Fail to comply with a notice

Contrary to section(s) 91.4(6) of the HEALTH OF ANIMALS REGULATIONS
Contraire à l'article(s) 91.4(6) du/ de la HEALTH OF ANIMALS REGULATIONS

To section of the
à l'article du/ de la

which is a violation under section 7 of the Agriculture and Agri-Food Administrative Monetary Penalties Act and section 2 of the Agriculture and Agri-Food Administrative Monetary Penalties Regulations.

ce qui constitue une violation de l'article 7 de la Loi sur les sanctions administratives pécuniaires en matière d'agriculture et d'agroalimentaire et de l'article 2 du Règlement sur les sanctions administratives pécuniaires en matière d'agriculture et d'agroalimentaire.

Mark YAKUBOWSKI

Designated Person / Agent verbalisateur

Digitally signed by
Yakubowski, Mark
Date: 2025.04.02 11:13:31
06'00'

Signature

2025-04-02

Date

☐ Notice of Violation With WARNING / Procès-verbal avec AVERTISSEMENT

This is a / Il s'agit d'une ☐ minor violation / violation mineure ☐ serious violation / violation grave ☐ very serious violation / violation très grave

under section 4 of the Agriculture and Agri-Food Administrative Monetary Penalties Regulations for which this warning is issued, and there is no monetary penalty. You have a right to choose a review of the facts of this violation by the Minister or the Review Tribunal if you have received a "Notice of Violation" with a warning. See options on reverse of this notice. Further violations may result in a monetary penalty or prosecution.

aux termes de l'article 4 du Règlement sur les sanctions administratives pécuniaires en matière d'agriculture et d'agroalimentaire pour laquelle cet avertissement est donné, et ne s'accompagne pas de sanction pécuniaire. Vous avez le droit de contester les faits reprochés auprès du ministre ou de la Commission de révision si vous avez reçu un « Procès-verbal » comportant un avertissement. Voir les options qui s'offrent à vous au verso de cet avis. Toute nouvelle violation pourrait donner lieu à des sanctions pécuniaires ou à des poursuites judiciaires.

☒ Notice of Violation With PENALTY / Procès-verbal avec SANCTION

This is a / Il s'agit d'une ☐ minor violation / violation mineure ☐ serious violation / violation grave ☒ very serious violation / violation très grave

under section 4 of the Agriculture and Agri-Food Administrative Monetary Penalties Regulations, for which the penalty is in the amount of

aux termes de l'article 4 du Règlement sur les sanctions administratives pécuniaires en matière d'agriculture et d'agroalimentaire pour laquelle la sanction est de

\$ 10,000.00

The penalty amount is reduced by 50% in accordance with subsection 10 (2) of the Agriculture and Agri-Food Administrative Monetary Penalties Regulations if the penalty is paid within 15 days of service of this notice. See options on reverse of this notice. Further violations may result in additional penalties or prosecution.

La sanction est réduite de 50 p. 100, conformément au paragraphe 10 (2) du Règlement sur les sanctions administratives pécuniaires en matière d'agriculture et d'agroalimentaire si ce montant est payé dans les 15 jours suivant la date de notification de cet avis. Voir les options au verso de cet avis. Toute nouvelle violation pourrait donner lieu à des sanctions supplémentaires ou à des poursuites judiciaires.

SEE OPTION INSTRUCTIONS ON REVERSE OF THIS NOTICE / VOIR LES INSTRUCTIONS SUR LES OPTIONS AU VERSO DE CE PROCÈS-VERBAL

OPTION INFORMATION / INFORMATION SUR VOS OPTIONS

If you have received a Notice of Violation, you have the following rights and obligations as listed below and you may choose **ONLY ONE** of the options by checking the appropriate box and following the instructions listed in the "Option Instructions" section.

Note - The following options are identified within the *Agriculture and Agri-Food Administrative Monetary Penalties Act and Regulations*. If you do not choose one of the options listed below and do not pay the penalty within 30 days of the date of service of this notice, you will be deemed to have committed the violation and must pay the full amount of the penalty. Unpaid penalties are DEBTS DUE TO THE CROWN that may be recovered as such in the Federal Court of Canada.

If You Have Received A Notice of Violation With A Penalty / Si vous avez reçu un Procès-verbal comportant une sanction:

Option 1 ☐

You do not wish to dispute the violation and choose to pay the penalty within 15 days of the date of service of this notice of violation. The penalty amount will be reduced by 50% if you choose this option. Payment may be made by certified cheque or money order made payable to the Receiver General for Canada, or by credit card or electronic funds transfer, in accordance with the instructions listed below. You will be deemed to have committed the violation.

Option 2 ☐

You do not wish to dispute the violation but have waited 15 days or more and choose to pay the penalty in the full amount by certified cheque or money order made payable to the Receiver General for Canada, or by credit card or electronic funds transfer, in accordance with the instructions listed below. You will be deemed to have committed the violation.

Option 3 ☐

You have a right to a review of the facts of the violation by the Minister. Please note that this is a review of the facts relating to this violation only. A request for review by the Minister under this option must be made in writing within 30 days of the date of service of this Notice of Violation in accordance with the instructions listed below.

Option 4 ☐

Where the amount of the penalty is \$2000.00 or more, you have the right to request to enter into a compliance agreement with the Minister. A request to enter into a compliance agreement with the Minister under this option must be made in writing within 30 days of the date of service of this Notice of Violation in accordance with the instructions listed below. Where the Minister agrees to enter into a compliance agreement, you will be deemed to have committed the violation.

Option 5 ☐

You have the right to a review of the facts of the violation by the Review Tribunal. A review by the Review Tribunal may be conducted orally if you so request. Please note that this is a review of the facts relating to this violation only. A request for review by the Review Tribunal under this option must be made in writing within 30 days of the date of service of the Notice of Violation in accordance with the instructions listed below.

Si vous avez reçu un Procès-verbal, vos droits et obligations figurent ci-après. Vous pouvez choisir **UNE SEULE** des options en cochant la case pertinente, en suivant les instructions paraissant sous la rubrique "Instructions sur les options".

Remarque - Les options présentées dans la présente section se retrouvent dans la Loi et le Règlement sur les sanctions administratives pécuniaire en matière d'Agriculture et d'Agroalimentaire. Si vous ne choisissez pas l'une des options suivantes et ne payez pas la sanction dans les 30 jours suivant la date de notification de cet avis, vous serez considéré comme ayant commis la violation et devrez payer intégralement le montant de la sanction. Les sanctions non payées peuvent être enregistrées à titre de CRÉANCE SUR SA MAJESTÉ à la Cour fédérale du Canada.

Option 1 ☐

Vous ne souhaitez pas contester la violation et décidez de payer la sanction dans les 15 jours suivant la date de notification de ce procès-verbal. Le montant de la sanction sera réduit de 50 p. 100, si vous choisissez cette option. Le paiement peut être effectué par chèque certifié ou mandat fait à l'ordre du Receveur général du Canada ou par carte de crédit ou transfert bancaire électronique, conformément aux instructions figurant plus loin. Vous serez considéré avoir commis la violation.

Option 2 ☐

Vous ne souhaitez pas contester la violation, mais vous avez attendu plus de 15 jours et avez décidé de payer la sanction intégralement par chèque certifié ou mandat fait à l'ordre du Receveur général du Canada, ou par carte de crédit ou transfert bancaire électronique, conformément aux instructions figurant plus loin. Vous serez considéré avoir commis la violation.

Option 3 ☐

Vous avez droit de demander au ministre un examen des faits reprochés. Veuillez noter qu'il s'agit d'un examen des faits associés à cette violation uniquement. Une demande d'examen par le ministre au titre de cette option doit être présentée par écrit dans les 30 jours suivant la date de notification de cet avis de violation, conformément aux instructions figurant plus loin.

Option 4 ☐

Lorsque le montant de la sanction est de 2 000 \$ ou plus, vous avez le droit de demander au ministre de conclure une transaction. Cette demande de transaction avec le ministre présentée au titre de cette option doit être faite par écrit dans les 30 jours suivant la date de notification de cet avis de violation, conformément aux instructions figurant plus loin. Lorsque le ministre accepte de conclure une transaction, vous serez considéré comme ayant commis la violation.

Option 5 ☐

Vous avez le droit de demander que les faits reprochés soient soumis à une révision par la Commission de révision. La révision par la Commission peut être réalisée par voie orale si vous le demandez. Veuillez noter qu'il s'agit d'une révision des faits associés à cette violation uniquement. Une demande de révision par la Commission de révision au titre de cette option doit être présentée par écrit dans les 30 jours suivant la date de notification de cet avis de violation, conformément aux instructions figurant plus loin.

If You Have Received A Notice of Violation With A Warning / Si vous avez reçu un Procès-verbal comportant un avertissement

If you have received a Notice of Violation with a Warning, you have the option to accept the Warning or request a review of the facts of the violation by the Minister or the Review Tribunal. You may choose a review either by the Minister as in Option 3 above; or a review by the Review Tribunal as in Option 5 above. If you wish to dispute a Notice of Violation with Warning, choose either option 3 or option 5 above in accordance with the instructions. If you do not request a review within 30 days after the notice is served you are deemed to have committed the violation.

Si vous avez reçu un Procès-verbal comportant un avertissement, vous pouvez l'accepter tel quel, ou vous avez le droit de demander un examen des faits reprochés soit par le ministre, conformément à l'option 3 pré-citée, soit par la Commission de révision, selon l'option 5 pré-citée. Si vous ne demandez pas d'examen dans les 30 jours suivant la date de notification de cet avis de violation, vous serez considéré comme ayant commis la violation.

OPTION INSTRUCTIONS / INSTRUCTIONS SUR LES OPTIONS

If you choose option 1 or 2 as indicated above, you will be deemed to have committed the violation. Check the appropriate box and provide a copy of this notice, along with a certified cheque or money order in the appropriate amount made payable to the Receiver General for Canada and send to the address below. You may also pay by credit card or electronic funds transfer by contacting the number below.

If you choose option 3 as indicated above, you must submit a request for review by the Minister in writing within 30 days after the notice is served. A written request for a review by the Minister may be sent by registered mail, courier, fax, or email to the address below. A copy of the Notice of Violation should accompany such a written request. Where a request is made by fax or email, a copy of the request must also be sent by courier or registered mail at the latest within 48 hours after the 30 day time limit for making the request, to the following address:

If you choose option 4 as indicated above, you must submit a request in writing within 30 days after the day on which the notice is served, including a proposal outlining in detail the corrective action that will be taken to ensure future compliance. If the Minister agrees to enter into a compliance agreement, the amount of the penalty shall be reduced upon completion of the agreement by one dollar for every two dollars spent by the person, with a maximum reduction to nil. Where a request is made by fax or email, a copy of the request must also be sent by courier or registered mail at the latest within 48 hours after the 30 day time limit for making the request, to the following address:

Mailing Address for options 1, 2, 3, 4:
Canadian Food Inspection Agency
National Accounts Receivable Service Centre
P.O. Box 6199
1081 Main Street, 4th floor
Moncton, New Brunswick
By mail: EIC 8R2 / By courier: EIC 1H1
Tel: 1-888-677-2342 (for credit card or EFT payments)
Fax: 506-777-3777
Email: ARCentre@inspection.gc.ca

If you choose option 5 as indicated above, you must submit a request for review by the Review Tribunal in writing within 30 days after the notice is served. A written request for a review by the Review Tribunal may be delivered by hand, sent by registered mail, fax, courier or email to the address below. A copy of the Notice of Violation should accompany such a written request. Where a request is made by fax or email, a copy of the request must also be sent by courier or registered mail at the latest within 48 hours after the 30 day time limit for making the request, to the following address:

Mailing Address for option 5:
Canada Agricultural Review Tribunal Secretariat
Administrative Tribunal Support Service of Canada
Senior Registry Officer
344 Slater Street, 15th Floor, Suite 300
Ottawa, Ontario K1A 0B7
Tel: 613-943-6405 Fax: 613-943-6429
Email: info@tribunal@cart-cra.gc.ca

Si vous choisissez l'option 1 ou 2 ci-dessus, vous serez considéré ayant commis la violation. Veuillez cocher la case pertinente et adresser une copie de ce procès-verbal accompagné d'un chèque certifié ou d'un mandat au montant approprié fait à l'ordre du Receveur général du Canada et les expédier à l'adresse qui figure ci-après. Vous pouvez aussi payer par carte de crédit ou transfert bancaire électronique en appelant au numéro ci-dessous.

Si vous choisissez l'option 3 ci-dessus, vous devez présenter, par écrit, une demande d'examen par le ministre dans les 30 jours suivant la date de notification de ce procès-verbal. Cette demande écrite au ministre peut être expédiée par courrier recommandé, service de messagerie, télécopieur ou courrier électronique, à l'adresse qui figure ci-après. Une copie du procès-verbal doit accompagner cette demande écrite. Lorsque la demande est présentée par télécopieur ou par courrier électronique, une copie de cette demande doit aussi être acheminée par courrier recommandé ou service de messagerie au plus tard dans les 48 heures suivant la date limite de 30 jours après la notification, à l'adresse qui figure ci-après.

Si vous choisissez l'option 4 ci-dessus, vous devez présenter, par écrit, une demande afin de conclure une transaction avec le ministre dans les 30 jours suivant la date de notification de cet avis. La demande de transaction doit comprendre une proposition décrivant en détail les mesures correctives qui seront prises pour assurer le respect de la réglementation à l'avenir. Si le ministre accepte de conclure une transaction, la sanction sera réduite, suite à l'achèvement conforme de la transaction, d'un dollar par deux dollars engagés, la réduction maximale portant la sanction à zéro. Lorsque la demande de transaction est faite par télécopieur ou par un autre moyen électronique, une copie doit aussi être acheminée par courrier recommandé ou service de messagerie au plus tard dans les 48 heures suivant la date limite du dépôt de la demande à l'adresse suivante:

Adresse où expédier les documents dans le cas des options 1, 2, 3 ou 4:
Agence canadienne d'inspection des aliments
Centre national de service pour les comptes débiteurs
C.P. 6199
1081 rue Main, 4^e étage
Moncton, Nouveau-Brunswick
Par la poste: EIC 8R2 / par messagerie: EIC 1H1
Tél: 1-888-677-2342 (carte de crédit ou transfert bancaire)
Télécopieur: 506-777-3777
Courriel: ARCentre@inspection.gc.ca

Si vous choisissez l'option 5 ci-dessus, vous devez présenter une demande de révision par la Commission de révision, par écrit, dans les 30 jours suivant la notification de ce procès-verbal. Votre demande écrite de révision par la Commission peut être livrée en main propre, expédiée par courrier recommandé, par service de messagerie, par télécopieur ou par courrier électronique à l'adresse ci-dessus. Une copie du procès-verbal doit accompagner la demande écrite. Lorsque cette demande est présentée par télécopieur ou par courrier électronique, une copie doit aussi être acheminée par courrier recommandé ou service de messagerie au plus tard dans les 48 heures suivant la date limite du dépôt de la demande à l'adresse suivante:

Adresse où expédier les documents dans le cas de l'option 5:
Commission de révision agricole du Canada
Secrétariat du service canadien d'appui aux tribunaux administratifs
Bureau du greffe
344 rue Slater, 15^e étage, Suite 300
Ottawa, Ontario, K1A 0B7
Tél: 613-943-6405 Télécopieur: 613-943-6429
Courriel: info@tribunal@cart-cra.gc.ca